
С К О Р О  
К А Н И К У Л Ы



ČASOVÁNÍ SLOVES ПОЙТИ А ПОЕХАТЬ

я пойдý мы пойдём

ты пойдёшь вы пойдёте

он/она/оно пойдёт они пойдýт

я поéдy мы поéдeм

ты поéдeшь вы поéдeте

он/она/оно поéдeт они поéдут

Slovesa пойти (jít) а поехать (jet) patří k 1. časování.



PŘEDLOŽKY

• Zapamatujte si:

• на море = k moři

• на дачу = na chatu

• к бабушке = k babičce

• в гости = na návštěvu

• в лагерь = na tábor

• в горы = na hory

• в Прагу = do Prahy

Řekněte svému sousedovi, kam se chystáte o 
prázdninách. 

• Куда ты поедешь на летние/зимние каникулы?

• Летом/зимой я поеду в/на/к …



PŘÍDAVNÁ JMÉNA TVRDÁ 

Ke tvrdému vzoru se řadí i přídavná jména na -гий/-кий/-хий (např. ру́сский) а s koncovkou -ой.

mužský rod ženský rod střední rod množné číslo

но́вый дом но́вая машина но́вое кино нов́ые журналы

молодой́ человек молодая́ девушка молодое́ лицо молодые́ люди



UKAZOVACÍ A TÁZACÍ ZÁJMENA

Zájmeno какой (jaký/který) se používá v otázkách, např. На каком трамвае ты поедешь?
Какое сегодня число?

Skloňuje se jako tvrdé přídavné jméno.

Zájmeno этот se používá pro označení bližších předmětů, např. Дайте мне этот хлеб.

mužský rod ženský rod střední rod množné číslo

како́й (jaký/který) какая́ (jaká/která) како́е (jaké/které) какие́ (jací/kteří)

э́тот (tento) эт́а (tato)  э́то (toto) эт́и (tito)


